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De fractie Ons Water / Waterbreed heeft de Kadernota 2017-2026 met genoegen gelezen 
en bediscussieerd. We willen het DB en de organisatie bedanken voor hun inzet en 
betrokkenheid die hebben geleid tot een goed leesbaar document van hoge kwaliteit. 
 
Het voeren van ‘Koersvast en financieel bestendig’ beleid wordt door onze fractie ten 
volle onderschreven. We kijken met een positief gevoel terug op de rol die we als AB ‘aan 
de voorkant’ hebben kunnen vervullen. Onze inbreng tijdens de beeldvormende en 
oordeelsvormende sessies zien we terug in de Kadernota. Daarmee vormt deze 
Kadernota een goed voorbeeld van de manier waarop het AB proactief en op hoofdlijnen 
sturing kan geven. 
 
 

Financieel bestendig 
In de algemene beschouwingen van 2014 en 2015 heeft onze fractie nadrukkelijk 
aandacht gevraagd voor duurzaam financieel beleid. Het doet ons dan ook deugd dat dit 
een belangrijk onderdeel vormt van de Kadernota 2017-2026. We zetten hiermee een 
belangrijke stap in de zoektocht naar evenwicht in het spanningsveld tussen Opgaven – 
Schulden – Tarieven. 
 
Tarieven 
De geschetste ontwikkeling van de tarieven is aanvaardbaar en pakt voor de meeste 
voorbeeldaanslagen gunstiger uit dan in de vorige Kadernota. Het is een goede keuze de 
nog niet gereserveerde incidentele baten in te zetten om de tarieven op een 
aanvaardbaar niveau te houden. 
 
Schulden 

De groei van de schuldpositie wordt ten opzichte van voorgaande jaren getemperd. Van 
de onderzochte varianten komt het verhogen van de activeringsgrens in combinatie met 
het naar de exploitatie brengen van de bouwrente als beste uit de bus. Onze fractie kan 
instemmen met de voorkeursvariant. We vragen wel opnieuw aandacht voor de absolute 
schuldpositie, naast het algemeen geaccepteerde kengetal netto schuldquote.  
 
Opgaven 

De fractie Ons Water / Waterbreed wil geen concessies doen aan de wijze waarop ons 
waterschap haar kerntaken vervult. Veiligheid heeft de hoogste prioriteit en het 
bestaande niveau voor het watersysteem, de zuiveringstaak en de dienstverlening wordt 
gehandhaafd. Het investeringsvolume is niet neerwaarts aangepast en daar kunnen wij 
mee instemmen. Mogelijk moeten wel scherpe keuzes gemaakt worden over welke 
investeringen we prioriteit geven om ons beleid daadwerkelijk koersvast te kunnen 
noemen. 

 
 
Koersvast 
Ons Water / Waterbreed is voorstander van het voortzetten van het beleid zoals dat is 
opgenomen in het bestuursakkoord en het Waterbeheerplan 2016-2021. We zijn goed op 
weg, maar er moet ook nog veel gebeuren. 
 

Het AB heeft een aantal aandachtspunten meegegeven die in de Kadernota zijn verwerkt. 
Onze fractie merkt daarover het volgende op.  
 
  



 
 

 

Waterkwaliteit 
Om de waterkwaliteit verder te verbeteren, vragen we het DB eerst intern te kijken en te 
onderzoeken of verbeteringen aan de RWZI’s mogelijk zijn. De werking van onze 
zuiveringen is vaak nog gebaseerd op traditionele technieken die al decennia in gebruik 

zijn. Het toepassen van nieuwe technieken, zoals het Fuzzy Filter, kan een belangrijke 
bijdrage leveren aan de waterkwaliteit. De drie RWZI’s die nu worden aangepakt zijn een 
goede eerste stap. 
 
De waterkwaliteit wordt ook beïnvloed door het doen en laten van anderen. We vragen 
het DB richting deze partijen als volgt te handelen: de koplopers worden gehuldigd 
(bonus), het peloton wordt gemotiveerd (stimulerende middelen) en de gelosten worden 
uit de koers gehaald (handhaving). 
 
Medicijnresten 
Die stimulerende middelen mogen uiteraard niet in het oppervlaktewater terecht komen. 
Naar verwachting groeit het probleem van medicijnresten en we ondersteunen de 
proactieve en actieve houding die in de Kadernota wordt voorgesteld. De inzet van ons 
waterschap moet wel zijn dat de kosten gedragen worden door de degene die het 

probleem veroorzaakt: ‘de vervuiler betaalt’. 
 
Beregeningsbeleid 
Het beregeningsbeleid staat op hoofdlijnen vast. Waar de betrokkenen vragen om 
maatwerk, moet ons waterschap bereid zijn dat te leveren. Het mag in het algemeen niet 
zo zijn dat ondernemers door regelgeving belemmerd worden in hun bedrijfsvoering, als 
deze regelgeving op dat moment en op die locatie geen bijdrage levert aan nagestreefde 
doelen. We roepen het DB op het overleg met gebiedspartijen over het beregeningsbeleid 
voort te zetten en maatwerk te leveren waar dat kan. 
 
Impact klimaatverandering 
Onze grootste zorg is de klimaatverandering en de gevolgen die dit heeft voor ons 
waterschap. We zijn er als waterschap voor verantwoordelijk dat de risico’s op 
wateroverlast beperkt blijven, volgens de regels die in de provinciale verordening en in 

de peilbesluiten zijn vastgelegd.  
 
De stelling dat onze verwachtingen gebaseerd zijn op een actueel scenario, lijkt te 
worden ingehaald door de werkelijkheid. In 2015 is op diverse plaatsen in ons 
werkgebied grote schade ontstaan door wateroverlast. De extreme neerslag medio juni 
2016 is aan ons voorbij gegaan, maar in Oost-Brabant en Limburg is de gewasschade 
niet te overzien en dreigt faillissement voor gedreven agrarische ondernemers. Hoewel 

we nog steeds spreken over incidenten, doen deze extreme situaties zich steeds vaker en 
heftiger voor. 
 
Wat kan ons waterschap doen om in te spelen op zware buien die in korte tijd veel 
neerslag geven? Het is een algemene denklijn dat we vanwege de hoge kosten het 
watersysteem niet in kunnen richten, zodanig dat het bestand is tegen deze extremen. 
Onze fractie wil niet direct deze denklijn ter discussie stellen, maar vraagt het DB wel om 

een nadere kwantitatieve onderbouwing hiervan.  
 
Deze gegevens kunnen het DB en het AB ondersteunen bij het prioriteren van 
investeringen. Scherpe keuzes kunnen noodzakelijk zijn om ons watersysteem robuuster 
te maken. In de Kadernota wordt geraamd dat de netto lasten voor het watersysteem in 
2017 en 2018 met 7%, respectievelijk 6% stijgen. Daarna vlakt de stijging sterk af naar 
gemiddeld 2% in de periode 2020-2026. Onze fractie vraagt zich af of dat wel voldoende 

is, gezien de grote uitdagingen waar we voor staan. 
 
We hebben vertrouwen in de watergebiedprogramma’s, waar samen met gebiedspartners 
wateropgaven gerealiseerd worden. We weten dat er gesprekken gevoerd worden met 



 
 

 

gebiedspartners, onder andere in de vorm van de sterk door ons bepleite 
huiskameroverleggen. De uitwerking van de vangst van deze bijeenkomsten tot concrete 
maatregelen in het veld mag niet lang op zich laten wachten. We roepen het DB op de 
kennis en ideeën van inwoners, agrariërs en gebiedspartijen actief te ontsluiten en in te 

zetten voor het robuuster maken van het watersysteem. Vaak kan met een beperkte 
financiële inzet tot een verbetering van het watersysteem gekomen worden. Die kansen 
mogen we niet laten liggen! Ook het Deltaplan Agrarisch Waterbeheer kan een bijdrage 
leveren. 
 
We vragen het DB op korte termijn met de provincie en andere waterschappen tot 
afspraken te komen over extreme neerslagsituaties, die buiten de bestaand normen voor 
de aanpak van wateroverlast vallen. We worden hier als AB graag over geïnformeerd. 
 
Twee mogelijke maatregelen die schade door extreme neerslag kunnen beperken willen 
we met name noemen. Ten eerste het inzetten van vaak lager gelegen natuurgebieden 
voor het tijdelijk bergen van water. De inzet van natuurgebieden voor dit doel vermindert 
de economische schade en past in het streven naar multifunctioneel gebruik van 
gronden. Onze fractie roept het DB op deze maatregel waar mogelijk op te nemen in de 

watergebiedprogramma’s. Ten tweede kan in het maaibeleid een slag gemaakt worden, 
door dit in overleg met de grondeigenaren efficiënt en effectief uit te voeren. De 
afvoercapaciteit van watergangen moet jaarrond op orde zijn en het slootvuil moet op 
een goede manier verwerkt kunnen worden. 
 
 
Tot slot 
Onze fractie kan instemmen met de Kadernota 2017-2026. Dat betekent niet dat we 
achterover kunnen leunen. Ons mooie waterschapswerk vraagt voortdurend aandacht en 
is nooit klaar! 


